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 للاتحاد البرلماني العربي العامةّترجمة الأمانة 

 الفريق الاستشاري المعني بالصحة
 ينورفاه الأمهات والأطفال مجال وس نقص المناعة البشرية/ الإيدزفي  يعتبر
الاستشاري المعني بالصحة على  فريقناعمل ي في الصحة والتنمية. ينحاسم

وتحسين صحة النساء والأطفال في كل مكان بشكل  ائحةإنهاء الج
 .ملحوظ

أهداف يعد عمله جزءاً من التزامنا الشامل بالصحة وبالمساعدة في تحقيق و 
 .الأمم المتحدة للتنمية المستدامة

شمل يالمناعة البشرية/ الإيدز قبل توسيع اختصاصه ل، للتركيز في البداية على فيوس نقص 2006عام التأسس في و
البرلمانات على وضع قوانين فعالة للاستجابة بشكل أفضل لفيوس نقص  الفريقساعد يصحة الأم والوليد والطفل، 

الرعاية الصحية للأمهات والأطفال. إنه يحارب التمييز والتشريعات  الحصول علىالمناعة البشرية/ الإيدز وضمان 
 .لمرأةعند اابية، ويعالج الصلة المباشرة بين فيوس نقص المناعة البشرية/ الإيدز وحقوق الصحة الجنسية والإنجابية العق

تنفيذ الالتزامات الدولية بشأن فيوس نقص المناعة البشرية/ الإيدز وصحة الأم والوليد والطفل، ليوجه البرلمانات إنهّ و 
، ويقوم بزيارات سائلالتدريبية لأعضاء البرلمان لتعزيز العمل البرلماني بشأن هذه المويساعد في تصميم المعلومات والمواد 

يوثق الممارسات هو أيضاً و ميدانية لتقييم الاستجابات الوطنية للالتزامات الدولية، وفحص عملية إصلاح القانون. 
 .الجيدة ويقدم توصيات للتغيي

البرلمانات التي طلبت المساعدة إما بشأن فيوس نقص المناعة البشرية/  الاستشاري اتخاذ إجراءات لدعم للفريقيمكن و 
 الحصول على تحسينمحددة مثل  مسائلالإيدز أو صحة الأم والوليد والطفل. يمكن تقديم المساعدة للتعامل مع 
 .الأدوية والرعاية الصحية وتحسين الإطار القانوني أو تحسين حقوق الإنسان

الأطفال، وخاصة  ووضعالواسعة عادة التشريعات وإنفاذها، والتمييز، والحصول على العلاج  تشمل مجالات التركيزو 
 .الأيتام
 الهيئة الوحيدة في الاتحاد البرلماني الدولي التي تضم شركاء تقنيين لهم دور استشاري. الشركاء الحاليون هم الفريقويعتبر 

والصندوق العالمي لمكافحة الإيدز والملاريا  الإيدزعني بفيوس نقص المناعة البشرية/برنامج الأمم المتحدة المشترك الم
 .والشراكة من أجل صحة الأم والوليد والطفل ومنظمة الصحة العالمية والسل

لاتحاد البرلماني الدولي، وأعضاؤه جميعهم خبراء في هذا المجال. الحاكم للس المجيجتمع مرتين في السنة ويقدم تقاريره إلى و 
  .الفريقيتم تعيينهم من قبل رئيسنا لفترة ولاية واحدة مدتها أربع سنوات. يتم انتخاب الرئيس من قبل أعضاء 

 .الفريقئة من أعضاء في الم 67 نسبة وفي الوقت الحاضر، تمثل النساء
 
 

https://sdgs.un.org/ar/goals
https://sdgs.un.org/ar/goals
https://sdgs.un.org/ar/goals
http://www.unaids.org/
http://www.unaids.org/
http://www.unaids.org/
https://www.theglobalfund.org/en/
https://www.theglobalfund.org/en/
https://www.theglobalfund.org/en/
https://www.who.int/
https://pmnch.who.int/
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 التشكيل

 

 لي السيدة ل. كليفورد
 إيرلندا
 ةالرئيس

 2024 اكتوبر/تشرين الأول: انتهاء فترة الولاية
 

 

 السيد ف. ندوغوليلي 
 جمهورية تنزانيا الإتحادية

 2024نائب الرئيسة لغاية تشرين الأول/أكتوبر 
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 السيد ي. سيليك
 كرواتيا
 عضو

 2026شباط/فبراير : انتهاء فترة الولاية

 

 

 

و.س.ل موراليسالسيدة   
 كوبا
 عضو
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  ن. أحمد شيما السيد
 باكستان

 عضو
  2027شباط/فبراير : انتهاء فترة الولاية

 

 

د. موروزوفالسيد   
 روسيا الاتحادية

 عضو
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  هدى عبدالرحمن صالح الحليسي سيدةالسعادة 

 المملكة العربية السعودية
 عضو

 

 

 

 

 

 

 

 

 ز سيرونينوني س. السيدة
 المكسيك

 عضو
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أتانيازوفا .السيدة و  
 أوزبكستان

 عضو
2027تشرين الأول/أكتوبر: انتهاء فترة الولاية  

 

 
 لوايالسيدة ج. كاتوتا مو 

 زامبيا
 عضو
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 السيدة ب. لي
 الولايات المتحدة الأمريكية

ةخاص ةمستشار   

 

كارلسون  ولريكاأ السيدة  
 السويد

ةخاص ةمستشار   



Advisory Group on Health 

HIV/AIDS and the well-being of mothers and children are two 

critical areas in health and development. Our Advisory Group 

on Health works to end the epidemic and significantly 

improve the health of women and children everywhere. 

Its work is part of our overall commitment to health and to 

helping achieve the UN Sustainable Development Goals. 

Set up in 2006, initially to focus on HIV/AIDS before expanding its remit to include Maternal, 

Newborn and Child Health (MNCH), the group helps parliaments to create effective laws to 

respond better to HIV/AIDS and to ensure access to health care for mothers and children. It 

fights discrimination and punitive legislation, and addresses the direct link between HIV/AIDS 

and women’s sexual and reproductive health rights. 

It guides parliaments on implementing international commitments on HIV/AIDS and MNCH, 

helps design information and training material for MPs to strengthen parliamentary action on 

the issues, and conducts field visits to assess national responses to international 

commitments, and to scrutinize the process for law reform. It documents good practices and 

makes recommendations for change. 

The Advisory Group can take action to support parliaments which have asked for assistance 

on either HIV/AIDS or MNCH. Help can be offered to deal with the specific issues such as 

increasing access to medicines, health care, improving the legal framework or improving 

human rights. 

Broad areas of focus normally include legislation and its enforcement, discrimination, access 

to treatment and the situation of children, especially orphans.  

The Group is the only IPU body which includes technical partners with an advisory role. 

Current partners are UNAIDS, The Global Fund to Fight AIDS, Malaria and Tuberculosis, 

the World Health Organization and the Partnership for Maternal, Newborn and Child Health. 

Meeting twice a year and reporting to the IPU Governing Council, its 12 members from among 

national parliaments are all experts in the field. They are appointed by the IPU President for a 

single four-year term, bearing in mind geographical representation and gender balance. The 

Chairperson is elected by the group's members. 

At present, 67% of the members of the Group are women. 

https://sustainabledevelopment.un.org/?menu=1300
http://www.unaids.org/
http://www.theglobalfund.org/
http://www.who.int/
http://www.who.int/pmnch/


 


